
                                
   Ornontowice, dnia 26 września 2024 r.

WWO.0002.00011.2024.PK31
WWO.ZD.00972.2024

                                                                 Protokół Nr VI/24
VI Sesja Rady Gminy Ornontowice 

- 26 wrzesień 2024 rok

Obrady rozpoczęto 26 września o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:45 tego samego dnia. 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice (Urząd Gminy II piętro sala 
301).

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu.
W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych:
1. Marian Blacha
2. Mirosław Deja
3. Beata Drobny
4. Natalia Kotlorz
5. Łukasz Machulik
6. Zbigniew Machulik - nieobecny
7. Ryszard Milanowski
8. Henryk Nieużyła
9. Agnieszka Pasternak
10. Alicja Ryt
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Sylwia Woźniak
14. Ryszard Zieliński
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, zaproszonych gości oraz 
pracowników Urzędu Gminy stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 14-tu 
radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że jest wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o podjęcie działań mających na celu poprawę 
infrastruktury wokół Pumptracka, która poprawiłaby komfort użytkowania, zarówno użytkowników, 
jak i mieszkańców okolicznych domostw.

Głosowano w sprawie: wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
wniosku o podjęcie działań mających na celu poprawę infrastruktury wokół Pumptracka, która 
poprawiłaby komfort użytkowania, zarówno użytkowników, jak i mieszkańców okolicznych domostw

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



                                
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
NIEOBECNY (1)
Zbigniew Machulik

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o podjęcie działań mających na celu 
poprawę infrastruktury wokół Pumptracka, która poprawiłaby komfort użytkowania, zarówno 
użytkowników, jak i mieszkańców okolicznych domostw, został jednogłośnie wprowadzony 
do porządku obrad

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Uwagi do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Informacja na temat bieżącej działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej 

i Wodociągowej.
5. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. Wnioski do 

budżetu Gminy na rok 2025.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2024-2032 (Druk 
Nr 1/09/24),

b) zmian budżetu Gminy na 2024 rok (Druk Nr 2/09/24),

c) zmiany uchwały w sprawie nagród i wyróżnień Wójta Gminy Ornontowice za osiągnięte 
wyniki sportowe oraz osiągnięcia w działalności sportowej (Druk Nr 3/09/24),

d) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 
gruntowych położonych w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej  (Druk Nr 4/09/24)

e) rozpatrzenia wniosku o podjęcie działań mających na celu poprawę infrastruktury wokół 
Pumptracka, która poprawiłaby komfort użytkowania, zarówno użytkowników, jak i 
mieszkańców okolicznych domostw, został jednogłośnie wprowadzony do porządku 
obrad.

7. Informacje Wójta Gminy.
8. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy.
9. Interpelacje radnych.
10. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
11. Zamknięcie sesji.

Głosowano w sprawie: przyjęcia zmienionego porządku obrad.
 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek



                                
NIEOBECNY (1)
Zbigniew Machulik

Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr V/24 z sesji, która odbyła się dnia 22.08.2024 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr V/24 z sesji, która odbyła się dnia 22.08.2024 r. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
NIEOBECNY (1)
Zbigniew Machulik

Protokół Nr V/24 z sesji, która odbyła się dnia 22.08.2024 r., został przyjęty jednogłośnie.

4. Informacja na temat bieżącej działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej 
i Wodociągowej.
Informację na temat bieżącej działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej 
przedstawił Dyrektor Zakładu Pan Arkadiusz Pamuła a dotyczyła ona:

• gospodarki wodociągowej,
• gospodarki ściekowej,
• gospodarki komunalnej,
• utrzymania czystości i porządku,
• utrzymania zieleni gminnej,
• utrzymanie gminnych obiektów we właściwym stanie technicznym,
• organizacja i nadzór nad wykonywaniem prac społecznie użytecznych w ramach odbywania 

kary ograniczenia wolności.
Radna Beata Drobny w odniesieniu do podanych informacji poprosiła o wyjaśnienie następujących 
kwestii: czy na straty wody wpływa działalność górnicza na terenie Gminy, czy Gmina w ostatnich 
latach pozyskała środki odszkodowawcze z tytułu eksploatacji górniczej akonto zabezpieczenia 
obiektów infrastrukturalnych przed wpływami eksploatacji górniczej, na jak długi czas Gmina ma 
gwarancję stawki przyjmowania i oczyszczania ścieków przez Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Wodnej i Rekultywacjii, czy były prowadzone negocjacje w kontekście zwiększenia ilości zrzutów 
po zrealizowaniu przedsięwzięcia inwestycyjnego w centralnej i północnej części Gminy oraz co 
przesądziło o tym, że zakupiony samochód Piaggio jest samochodem spalinowym, a nie 
elektrycznym w odniesieniu do planów związanych z zainstalowaniem ładowarki elektrycznej.
Odpowiadając na powyższe Dyrektor Pamuła oznajmił, że awarie dotyczące strat wody 
spowodowane przez eksploatację górniczą występują ale dość sporadycznie (2 awarie w 2024 r.). 
Jeśli chodzi o stawki wynegocjowane z Przedsiębiorstwem Gospodarki Wodnej i Rekultywacji



                                
 są stawkami obowiązującymi do końca 2025 roku, istnieją również prognozy wzrostu cen w latach 
następnych (w tym temacie na pewno będą prowadzone jeszcze negocjacje mające na celu 
obniżenie stawek). Natomiast przy wyborze samochodu głównie kierowano się budżetem jaki 
posiada Gmina na zakup samochodu, ponadto samochód również napędzany jest gazem LPG.
Uzupełniając wypowiedz Dyrektora Wójt potwierdził, że przy zakupie samochodu głównie 
kierowano się jego ceną a na etapie tworzenia budżetu Gminy na 2025 rok nie posiadano jeszcze 
wiedzy możliwości zabudowy elektrycznej ładowarki. Idąc dalej Wójt odniósł się do eksploatacji 
górniczej i związanych z tym odszkodowań – jak nadmienił w 2020 roku powstał Zespół 
Porozumiewawczy (Gmina Ornontowice, Okręgowy Urząd Górniczy, KWK Budryk, i KWK Bolesław 
Śmiały), w ostatnich latach KWK Budryk partycypował w kosztach remontu budynków: ARTerii, 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego i Ochotniczej Straży Pożarnej oraz naprawy sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej.
Radna Beata Drobny poprosiła (precyzując wcześniejsze pytanie) o informację czy Gmina na 
etapie realizacji inwestycji  wnosi do kopalni o zwrot kosztów zwiększonego zabezpieczenia 
inwestycji infrastrukturalnych na ewentualne skutki eksploatacji górniczej?
W odpowiedzi Zastępca Wójta wyjaśnił, że po zakończeniu prac inwestycyjnych Gmina wystąpi do 
kopalni o zwrot kosztów (temat był sygnalizowany już na różnego typu spotkaniach w tym na 
spotkaniu Zespołu Porozumiewawczego).
Radny Łukasz Machulik zwrócił uwagę na takie tematy jak: brak oświetlenia przy przejeździe 
kolejowym (ul. Pośrednia), czy przebudowany odcinek kanalizacji przez firmę budującą budynek 
handlowy przy ulicy Zamkowej został dokonany na podstawie dokumentacji projektowej uprzednio 
złożonej do Zakładu, niezabezpieczonych i otwartych studzienek kanalizacyjnych  gdzie dostaje się 
woda poopadowa wraz z mułem (również chodzi o wcześniejszą przebudowę kanalizacji przy ul. 
Zamkowej).
Odpowiadając na powyższe Dyrektor oznajmił, że oświetlenie przejazdów kolejowych nie obejmuje 
oświetlenia ulicznego Gminy i pozostaje w gestii operatora kolejowego. Jeśli chodzi o inwestycje 
przy ul. Zamkowej – inwestor przed rokiem od rozpoczęcia prac wystąpił do Zakładu o wydanie 
warunków przebudowy sieci znajdujących się na tym terenie (warunki zostały wydane na prawie 
100% infrastruktury w tym rejonie – przez ten teren przebiegają 2 rurociągi kanalizacji sanitarnej, 
deszczowej i wodociągowej), jakiś czas temu inwestor ponownie zwrócił się o wydanie warunków, 
które ponownie otrzymał i na ich podstawie została wydana dokumentacja techniczna, która została 
przeanalizowana przez Zakład - sama infrastruktura jest na poziomie istniejącej infrastruktury na 
tym terenie ale zakończenie czyli studnie ze studni o głębokości około półtorametrowej  czy 
dwumetrowej stały się studniami około  sześciometrowymi. Jak wspomniał Dyrektor wszystkie 
sugestie Zakładu zostały uwzględnione w projekcie a prace były prowadzone pod nadzorem 
Zakładu. Ponadto obecnie w tym rejonie funkcjonuje jeszcze dotychczasowa infrastruktura nie 
nowopowstała. Jeśli natomiast chodzi o zamulanie studzienek to istnieje taka obawa, jednakże w 
chwili obecnej teren ten jest placem budowy, gdzie Zakład nie ma wstępu bez uzgodnienia tego 
faktu z inwestorem ale jak obiecał Pan Pamuła w dniu jutrzejszym zostanie podjęty kontakt z 
inwestorem w celu sprawdzenia zaistniałej sytuacji. 
Radny Ryszard Zieliński zapytał czy cena wody od marca 2025 roku zostanie podniesiona               
o 1 grosz tak jak dotychczas?
Dyrektor nie udzielił odpowiedzi w tym temacie, poinformował, iż zmiana ceny nastąpi od 1 grudnia 
br.
Radny Tadeusz Zientek zapytał czy słupy oświetleniowe przy ul. Bujakowskiej, które zostaną 
wymienione należą do Gminy Ornontowice, a jeśli tak to jaki jest pomysł na ich zagospodarowanie? 



                                
Dyrektor Pamuła potwierdził, że wspomniane wyżej oświetlenie (19 słupów już zdemontowano) jest 
oświetleniem gminnym w bardzo dobrym stanie do powtórnego wykorzystania, jednakże w chwili 
obecnej nie zostało ono jeszcze zagospodarowane na konkretny cel.

5. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.  Wnioski do 
budżetu Gminy na rok 2025.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu wrześniu br. Ponadto Przewodniczący Komisji przedstawili wnioski do 
budżetu Gminy na rok 2025.
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
25.09.2024 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
NIEOBECNY (1)
Zbigniew Machulik

Uchwała Nr VI/40/24 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2024-2032, na stan 14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   3   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2024 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 25.09.2024 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok,

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)



                                
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
NIEOBECNY (1)
Zbigniew Machulik

Uchwała Nr VI/41/24 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok, na stan 14-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  

c) zmiany uchwały w sprawie nagród i wyróżnień Wójta Gminy Ornontowice za osiągnięte wyniki 
sportowe oraz osiągnięcia w działalności sportowej
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
25.09.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały w sprawie nagród i wyróżnień Wójta Gminy Ornontowice za 
osiągnięte wyniki sportowe oraz osiągnięcia w działalności sportowej

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
NIEOBECNY (1)
Zbigniew Machulik

Uchwała Nr VI/42/24 w sprawie zmiany uchwały w sprawie nagród i wyróżnień Wójta Gminy 
Ornontowice za osiągnięte wyniki sportowe oraz osiągnięcia w działalności sportowej, na 
stan 14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do protokołu.  

d) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach gruntowych 
położonych w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
25.09.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomościach gruntowych położonych w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 



                                
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
NIEOBECNY (1)
Zbigniew Machulik

Uchwała Nr VI/43/24 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomościach gruntowych położonych w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej, na stan 
14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   6   do protokołu.  

e) rozpatrzenia wniosku o podjęcie działań mających na celu poprawę infrastruktury wokół 
Pumptracka, która poprawiłaby komfort użytkowania, zarówno użytkowników, jak i mieszkańców 
okolicznych domostw, 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
25.09.2024 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o podjęcie działań mają-
cych na celu poprawę infrastruktury wokół Pumptracka, która poprawiłaby komfort użytkowania, za-
równo użytkowników, jak i mieszkańców okolicznych domostw, został jednogłośnie wprowadzony 
do porządku obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
NIEOBECNY (1)
Zbigniew Machulik

Uchwała Nr VI/44/24 w sprawie rozpatrzenia wniosku o podjęcie działań mających na celu 
poprawę infrastruktury wokół Pumptracka, która poprawiłaby komfort użytkowania, zarówno 
użytkowników, jak i mieszkańców okolicznych domostw, na stan 14-tu radnych, została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.  

7. Informacje Wójta Gminy.
Zastępca Wójta przedstawił informacje dotyczące realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu 
Kierującego Urzędem Gminy między sesjami i realizacji zadań inwestycyjnych:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Centrum - Trwa budowa kanalizacji 
przy ul. Zwycięstwa, w najbliższym czasie zostanie wykonany przewiert pod wiaduktem 
kolejowym. Przy ul. Cichej, na odcinku od ul. Zwycięstwa do potoku, prowadzone są prace 
drogowe (układanie krawężników, następnie podbudowy z kamienia oraz ułożenie warstwy 
wiążącej asfaltu). Trwa budowa kanalizacji przy ul. Nowej.

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Północ - W II połowie października 
rozpocznie się budowa kanalizacji sanitarnej przy ul. Zwycięstwa - w rejonie ul. Pośredniej.

• Modernizacja odcinka drogi ul. Nowej stanowiącej dojazd do gruntów rolnych - W dniu 26 
września została podpisana umowa na wykonanie prac przy ul. Nowej na odcinku ok. 720 



                                
mb od dolinki w rejonie stawu do granicy z gminą Czerwionka-Leszczyny. Wartość zadania 
to 612 693,75 zł.

• Budowa i modernizacja dróg gminnych - Trwają prace związane z budową ul. Sosnowej. 
Wykonano odcinki dróg: Akacjowa, Leśna, Solarnia. W najbliższym czasie prace będą 
prowadzone przy ul. Cyprysowej i Okrężnej.

• Poprawa efektywności energetycznej budynku Urzędu Gminy - W dniu 10 września została 
podpisana umowa, która obejmuje m.in. wymianę pokrycia dachowego budynku Urzędu 
Gminy, wymianę zewnętrznej stolarki oraz ślusarki okiennej i drzwiowej, naprawę ubytków 
oraz odświeżenie elewacji, wymianę oświetlenia na LED-owe. Wartość zadania to 
1 899 104,26 zł. 

• Inicjatywa antysmogowa - Prace w toku. Wykonano przebudowę systemu wentylacji i 
klimatyzacji w celach grzewczych w segmencie B szkoły podstawowej. W trakcie realizacji 
jest zakup i montaż tablic i wyświetlaczy LED w charakterystycznych lokalizacjach gminy.

• Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Ornontowice - Trwa postępowanie przetargowe 
związane z wyborem wykonawcy spośród 6 oferentów. Zadanie jest dofinansowane z 
rządowego programu „Rozświetlamy Polskę”.

• Budowa budynku wielofunkcyjnego – etap I (sala widowiskowa) - Prace w toku zgodnie z 
harmonogramem. W najbliższym czasie będzie wykonany dach. Gmina złożyła wniosek o 
zmianę promesy i zwiększenie dofinansowania, który został rozstrzygnięty pozytywnie. 

• Rozwój elektromobilności w Gminie Ornontowice - Trwają procedury związane z odbiorem 
stacji ładowania pojazdów przez Urząd Dozoru Technicznego,

• Rewitalizacja zabytkowego Parku Gminnego w Ornontowicach - W dniu 9 września została 
podpisana umowa na wykonanie PFU rewitalizacji zabytkowego Parku Gminnego na kwotę 
43 050,00 zł,

• Budowa Pumptracka przy ul. Słonecznej - Trwają konsultacje oraz analizy dotyczące 
możliwości zabezpieczenia Pumptracka oraz zagospodarowania terenów przyległych

• Modernizacja placu zabaw przy ul. Akacjowej - W dniu 24 września została podpisana 
umowa na modernizację placu zabaw przy ul. Akacjowej. Termin realizacji zadania do 15 
grudnia br.,

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Hutniczej - trwają prace projektowe, a ze względu na 
długotrwałe uzgodnienia z PKP budowa potrwa do grudnia br. 

• Modernizacja komory wodociągowej przy ul. Zamkowej - trwają procedury wyboru 
wykonawcy, a rozstrzygnięcie postępowania przetargowego ma nastąpić 1 października z 
terminem zakończenia zadania do 29 listopada br.

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej – w dniu 25 września nastąpiło podpisanie 
umowy na wykonanie zadania z okresem realizacji do 30 listopada br.

• Oświetlenie ul. Kolejowej – ze względu na opóźniające się prace związane z przebudową 
sieci niskiego napięcia przez Tauron Dystrybucja został zawarty aneks do umowy z 
wykonawcą zmieniający termin zakończenia zadania do dnia 20 grudnia br.

• Od początku br. złożono 31 wniosków o udzielenie dotacji do wymiany urządzeń 
grzewczych na łączną kwotę 108 000 zł oraz 21 wniosków o udzielenie dotacji do budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków na łączną kwotę 84 000 zł.

• W październiku planowane są nasadzenia zielenina terenach gminnych przy ul. Zwycięstwa 
i ul. Akacjowej.

• Zakończono realizację zadania polegającego na usunięciu azbestu z terenu 12 
nieruchomości mieszkańców. W sumie usunięto 14,5 tony odpadów azbestowych. 
Całkowity koszt zadania to kwota15 116 zł, z czego dotacja z WFOŚ to 4 211 zł.



                                
• Od 7 października br. wydawane będą worki na jesienną zbiórkę liści. Akcja zaplanowana 

jest w terminie 18-21 listopada.
• W okresie od 7-11 października w ramach akcji „Kompostujesz? Zyskujesz!” przyjmowane 

będą zgłoszenia na bezpłatne kompostowniki w ilości 20 sztuk. Akcja skierowana jest do 
właścicieli posesji zamieszkałych, którzy nie posiadają jeszcze gminnego kompostownika.

• Z końcem października nastąpią drobne zmiany w rozkładzie jazdy linii 647 z powodu 
bardzo niskich napełnień w stosunku do rosnących kosztów utrzymania komunikacji.

• Zgodnie z pismem Metropolii GZM od 23 września do odwołania nastąpiła tymczasowa 
zmiana rozkładu jazdy linii 636 w związku z pracami drogowymi w Ornontowicach i w 
Orzeszu.

• Od 21 do 27 września odbywają się w naszej gminie różnorodne zawody i turnieje sportowe 
w ramach udziału w Sportowym Turnieju Miast i Gmin, m.in. odbyły się w dniu 21 września 
Biegi Przełajowe oraz bieg Samorządowca, w których łącznie wzięło udział 169 osób, w 
dniu  24 września zawody unihokeja dla rodziców uczniów Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego oraz turniej siatkówki, w dniu 25 września turniej tenisa stołowego, a w dniu 
sesji turniej skata. 

• Od września zostały wznowione zajęcia z Akademii Biegania w każdą środę na komplecie 
sportowym Orlik przy ul. Okrężnej.

• W dniu 12 września podpisano akt notarialny w sprawie ustanowienia służebności przesyłu 
dla sieci elektroenergetycznej na 4 działkach przy ul. Zamkowej i w rejonie ul. Skośnej.

• W dniu 28 sierpnia podano do wiadomości wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprze-
daży dotyczący 2 działek przy ul. Zamkowej.

• W dniu 2 września nastąpiło uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego 2024/2025 podczas któ-
rego powierzono stanowisko Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Pani Monice Or-
łowskiej-Przybyła na kolejne 5 lat, wręczono awanse zawodowe na stopień nauczyciela 
mianowanego dla 3 nauczycieli oraz na stopień nauczyciela dyplomowanego dla 1 nauczy-
ciela. W nowym roku szkolny będzie kształcić będzie się ok. 630 uczniów i 260 przedszkola-
ków. 

• Zakończono i odebrano gminną inwestycje - montaż klimatyzacji w segmencie B. 
• Klasa III a – będzie realizowała innowacyjne działania w ramach programu szkoły patronac-

kiej e-Twinning, oparte na kreatywnym wykorzystaniu technologii, 
międzynarodowej współpracy i nowoczesnych metodach pracy z uczniem.

• Obecnie z dofinansowania żłobkowego korzysta 14 rodzin.
• Od września realizowany jest dowóz 16 dzieci niepełnosprawnych do placówek 

oświatowych w ramach umowy z firmą przewozową oraz będzie dokonywany zwrot kosztów 
dowozu do placówek oświatowych własnym transportem dla 7 opiekunów dzieci 
niepełnosprawnych.

• W dniu 5 września odbyła się XIII sesja Rady Seniorów Gminy Ornontowice.
• Podczas obchodów 20-lecia Teatru Naumiony, które miały miejsce 7 września, Teatr 

otrzymał honorową odznakę „Zasłużony dla Kultury Polskiej”
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

• Przyjęto 104 wnioski dotyczące świadczenia – bon energetyczny. Dotychczas 82 sprawy 
rozpatrzono pozytywnie, ale świadczenia jeszcze nie są wypłacone, gdyż brak jest środków 
od Wojewody. 

• Przeprowadzono remont w Świetlicy Profilaktyczno- Wychowawczej, a od 1 września 
zatrudniono nowego wychowawcę w tej placówce wsparcia dziennego. 

• W dniu 24 sierpnia odbył się finałowy pokaz kończący półkolonie z projektu: Lato w teatrze. 
• Od początku września wrócił powakacyjny tryb zajęć dla dzieci i spotkań organizacji.



                                
• W dniu 7 września odbyła się premiera spektaklu Bajtle, połączona z 20-leciem Teatru 

Naumiony oraz 10-leciem Fundacji Szafa Gra. 
• W dniu 14  września odbyła się  Msza św. dożynkowa oraz Jubileusz 70-lecia Koła 

Gospodyń Wiejskich w Ornontowicach.
• W dniu 6 września odbyło się „Narodowe Czytanie”, podczas którego fragmenty „Kordiana” 

Juliusza Słowackiego czytały osoby związane z Radą Seniorów i emerytowane 
nauczycielki.

• Odbyły się kolejne 4 spotkania Bibliotecznej Akademii Malucha – w ramach cyklu spotkań z 
edukacji czytelniczej dla przedszkolaków.

• W sierpniu 2024 r. zmarło 10 mieszkańców oraz urodziło się 4 dzieci. Według stanu dzień 
31.08 Gmina Ornontowice liczyła 6004 mieszkańców, w tym 5897 zameldowanych na stałe 
oraz 107 na pobyt czasowy.

• W okresie między sesjami odbyło się 3 posiedzenia Zespołu Kierującego w dniach: 27 
sierpnia, 10 i 23 września.

• W okresie między sesjami odbyła się 1 narada z dyrektorami gminnych jednostek 
organizacyjnych w dniu 3 września. Ponadto w dniu 4 września odbyło się inauguracyjne 
posiedzenie Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Ornontowicach.

• Od ostatniej sesji Wójt Gminy wydał 8 zarządzeń podlegających publikacji w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

• Wojewoda Śląski wszczął postępowanie w sprawie nieważności uchwały Nr V/38/24 Rady 
Gminy Ornontowice z dnia 22 sierpnia w sprawie wymagań, jakie powinien spełnić 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 
Ornontowice.

• W dniach 26-29 września odbędzie się rewizyta delegacji z Reńskiego Powiatu Neuss w 
Powiecie Mikołowskim, w ramach której odbędzie się spotkanie komitetów partnerskich 

• Kolejne spotkanie Wójta Gminy z mieszkańcami zaplanowane jest na 9 października o 
godz. 17 w sali Arterii.

• W dniach 17-20 września w budynku OSP Ornontowice odbyła się zbiórka darów dla 
powodzian z miejscowości Głuchołazy. Serdecznie dziękuję osobom zaangażowanym z 
Urzędu Gminy, Rady Gminy, Ochotniczej Straży Pożarnej, a w szczególności mieszkańcom 
Ornontowic za otwarte na pomoc serce. 

W przedmiotowym punkcie głos zabrał radny Łukasz Machulik w sprawie rozważenia możliwości 
zapisu w warunkach zgłaszanych do przetargu aby prace budowlane były wykonywane na dwie 
zmiany (chodzi tutaj o prace głównie prowadzone przy drogach na terenie Gminy) co pozwoli na 
szybsze wykonywanie prac i ograniczy utrudnienia w ruchu drogowym.
W odpowiedzi na powyższe Zastępca Wójta wyjaśnił, że prawo zamówień publicznych dopuszcza 
postawienie w specyfikacji zamówienia różnych warunków ale należy pamiętać, że wiąże się to 
również z wyższymi kosztami. Ponadto wykonawcy borykają się z problemami związanymi z 
brakiem pracowników, Gmina niejednokrotnie zwracała się z prośbą o wydłużenie czasu pracy czy 
też pracę zmianową ale tłumaczenie jest jedno – brak pracowników. Jak podkreślił Zastępca Wójta 
trzeba uzbroić się w cierpliwość i przetrwać czas remontów.
Słowa Zastępcy potwierdził Wójt reasumując, że tyle ilu mieszkańców Gminy tyle różnych 
pomysłów ale za wszystko na samym końcu odpowiada Wójt, o czym też powinni wiedzieć radni     
i przekazywać swoją wiedzę mieszkańcom.



                                

8. Informacje Przewodniczącego Rady.
W tym miejscu Przewodniczący rady przedstawił bieżącą korespondencję, która wpłynęła do Biura 
Rady:

• Zawiadomienie o wszczęciu postępowania przez Wojewodę Śląskiego dotyczące 
unieważnienia Uchwały Nr V/38/24 Rady Gminy Ornontowice z dnia 22 sierpnia w sprawie 
wymagań, jakie powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych na terenie Gminy Ornontowice.

• Uchwała Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 27 sierpnia 2024 r. w sprawie zmian w 
systemie finansowania jednostek samorządu terytorialnego.

Przewodniczący podziękował wszystkim zaangażowanym w zbieranie darów dla powodzian oraz 
organizację biegów samorządowca.
Kolejna sesja zaplanowana jest na dzień 24.10.2024 r., wspólna posiedzenie Komisji odbędzie się 
23 października br.

9. Interpelacje radnych.
Przewodniczący Rady odczytał interpelację złożoną przez radnych Łukasza Machulika, Natalię 
Kotlorz, Tadeusza Zientka, Ryszrda Zielińskiego, Mirosława Deję dotyczącą budowy ronda na 
skrzyżowaniu ulicy Zamkowej z kopalnią oraz powstającym nowym obiektem handlowym.
Na interpelacje odczytane podczas poprzedniej sesji zostały radnym udzielone pisemne 
odpowiedzi.

10. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrali radni:

• Radna Beata Drobny – w pierwszej kolejności podziękowała Wójtowi, Zastępcy Wójta oraz 
służbom Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej za szybką interwencję przy ulicy 
Nowej (uzupełniono wyżłobienie po ulewnych deszczach).
Pani radna zawnioskowała aby po wypracowaniu koncepcji przez projektanta dotyczące 
programu funkcjonalno-użytkowego rewitalizacji zabytkowego Parku Gminnego zostało to 
przedyskutowane na forum Komisji Budżetu i Inwestycji lub też na wspólnym posiedzeniu 
Komisji.
Odpowiadając na powyższe Zastępca Wójta poinformował, że dokument będzie 
przedstawiony na posiedzeniu komisji lub w innym dogodnym terminie.

• Radny Łukasz Machulik – poinformował, że w związku z opadami deszczu woda 
poopadowa (ze względu na utwardzenie terenu pod nowo budowany budynek handlowy 
przy ul. Zamkowej) zaczęła spływać na działki sąsiadujące z przedmiotową inwestycją, 
czego najprawdopodobniej powodem jest brak odtworzonego drenażu. Jak nadmienił radny 
należy się spodziewać, że na wiosnę po roztopach na wspomnianych działkach 
mieszkańców powstanie grzęzawisko i w tym przypadku decyzje będzie musiał podjąć Pan 
Wójt jeśli zostaną zaburzone cieki wodne. Radny Machulik podkreślił, że nie jest też do 
końca prawdą co zostało powiedziane na spotkaniu a mianowicie, że na tym terenie nie 
było drenażu - mieszkańcy zauważyli pozostałości po starym drenażu. W związku z czym 
należałoby wpłynąć na inwestora aby w granicach swojej działki znajdował się dren 
zbierający wodę.



                                
W odpowiedzi Wójt poinformował, że będzie tę sprawę miał na uwadze i to co jest w 
kompetencji Wójta, a jeśli coś nie będzie należało do kompetencji Wójta zostanie 
przekazane odpowiednim organom.

• Radny Mirosław Deja powrócił do tematu zwiększonego ruchu przy ulicy Kolejowej a tym 
samym przekraczanej dozwolonej prędkości prosząc o patrole policji z radarem, które 
ograniczą brawurę niektórych kierowców.
Odpowiadając Wójt oznajmił, iż Urząd zwróci się z prośbą do Komisariatu Policji w Orzeszu 
z zaproponowaną przez radnego sugestią ale niestety można spodziewać się odpowiedzi, 
że w miarę możliwości etatowych zostanie przeprowadzona interwencja.

• Radny Ryszard Zieliński poprosił o: weryfikację oznakowania przy ulicy Łąkowej 
(wjeżdżając od strony ulicy Orzeskiej po prawej stronie jest słup, na którym jest między 
innymi widoczny znak -  ograniczenie prędkości do 40 km na godzinę), gdzie powinno być 
raczej ograniczenie do 20 km na godzinę. Radny poprosił także ze względu na złą 
widoczność o umieszczenie lustra drogowego przy ul. Łąkowej (jadąc od ulicy Orzeskiej po 
prawej stronie jest droga, z której wyjeżdżając jest bardzo słaba widoczność stąd prośba 
mieszkańców o zabudowę lustra).

11. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: M. Hrubesz
Szczegółowy przebieg sesji zawiera nagranie dostępne na: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/806/rada-gminy-
ornontowice.htm
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